
Protokół Nr 21.2012

 z posiedzenia Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Rady Miasta Ełku, 
które odbyło się w dniu 25 maja 2012 roku  w godzinach 1100 – 1400

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Dariusz Wasilewski.
W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; na 

15  członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 10. W związku z tym obrady Komisji  
i podejmowane decyzje są prawomocne. 
W posiedzeniu Komisji  nie  uczestniczyli  radni:  Tomasz Dawidowski,  Adam Dobkowski, 
Waldemar Pieńkowski, Jan Wielgat i  Krzysztof Wiloch.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Prezydent Miasta – Tomasz Andrukiewicz,
• Z-ca Prezydenta Miasta -  Artur Urbański,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego –  Andrzej Semeńczuk,
• Naczelnik  Wydziału  Planowania  Przestrzennego  i  Gospodarki  Nieruchomościami  – 

Marta Herbszt,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
• Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju – Renata Samełko,
• Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Podlecka,
• Przedstawiciel Wydziału Promocji, Sportu i Kultury – Zbigniew Dąbrowski,
• Prezes Zespołu Inwestycji sp. z o.o. - Halina Bender,
• Kierownik  sekcji  pracy socjalnej  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  –  Bożena 

Piątek.
Przyjęty porządek obrad:

1. Zatwierdzenie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.
3. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ełku za 2011r.
4. Opinia  do projektów uchwał:
1) w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2012-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2012,
3) w  sprawie  przyjęcia  od  Wojewody  Warmińsko-Mazurskiego  zadań  należących  do 

zakresu administracji rządowej dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych 
znajdujących się na terenie Gminy Miasto Ełk oraz upoważnienia Prezydenta Miasta 
Ełku  do  zawarcia  Porozumienia  określającego  zakres  obowiązków  stron  oraz 
odpłatność za wykonywane czynności,

4) zmieniająca uchwałę Nr XXIX/290/08 Rady Miasta Ełku z dnia 25 listopada 2008 roku 
w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Ełku na 
lata 2008-2018”,

5) w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  w  2012  roku  na  prace 
konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do 
rejestru zabytków usytuowanych na terenie Miasta Ełku,

6)  w sprawie stypendiów, nagród i  wyróżnień sportowych przyznawanych w dziedzinie 
kultury fizycznej,

7) w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie dyrektora Miejskiego Przedszkola „Słoneczna 
Ósemka” w Ełku,



8) w sprawie rozszerzenia granic Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, Podstrefa Ełk 
o tereny Miasta Ełku,

9) w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  gruntowej  niezabudowanej 
w drodze darowizny.

5. Informacja nt. wykorzystania środków finansowych otrzymanych ze źródeł zewnętrznych, 
w tym z funduszy Unii  Europejskiej  oraz przygotowywanych projektach i perspektywach 
pozyskania środków zewnętrznych..
6.  Informacja nt. funkcjonowania Gminy Miasta Ełku  w Stowarzyszeniach i Związkach 
oraz wypełniania porozumień  i umów partnerskich .
7. Omówienie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Ełku za 2011 rok c.d.
8. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu 1- go
Przewodniczący Komisji  Dariusz  Wasilewski  zapoznał  zebranych  z  proponowanym 

porządkiem obrad Komisji.
Radni nie wnieśli uwag i jednomyślnie – poprzez aklamację przyjęli porządek obrad jak 
wyżej.

Do punktu  2 - ego
Przewodniczący  Komisji  Dariusz  Wasilewski  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do 

protokółu z  poprzedniego posiedzenia Komisji.   
Członkowie  Komisji  nie  zgłosili  uwag  i   jednomyślnie,  poprzez  aklamację  przyjęli 

protokół Nr 20.2012 z dnia 23 kwietnia 2012 roku.

Do punktu  3 - ego
Kierownik  sekcji  pracy  socjalnej  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej   Bożena 

Piątek omówiła sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Ełku  za  2011  rok  –  sprawozdanie  w  załączeniu  do  protokołu.  W  roku  2011 
zaobserwowano tendencję wzrostową liczby podopiecznych Ośrodka. 
Ocenia się, że na wzrost liczby gospodarstw domowych objętych pomocą, podobnie jak w 
roku ubiegłym miały wpływ, m.in.:
− zamrożenie  wynagrodzeń  przy  niezmienionym  od  października  2006  r.  kryterium 

dochodowym, uprawniającym do ubiegania się  o świadczenia pieniężne z pomocy 
społecznej,

− wzrost  bezrobocia  w  mieście  (mniejsza  liczba  oferowanych  przez  zakłady  miejsc 
pracy),

− likwidacja stanowisk pracy w ełckich przedsiębiorstwach,
− brak środków na utrzymanie zajmowanych lokali mieszkalnych,
− wzrost kosztów utrzymania m.in.  energii  elektrycznej,  wody,  gazu, węgla, produktów 

żywnościowych, leków.
Dane zawarte  w sprawozdaniu  pozwalają  prognozować,  że  w roku 2012 utrzyma się 
tendencja  wzrostowa  na  świadczenia  z  pomocy  społecznej.  Szczegóły  dotyczące 
działalności  ośrodka  i  potrzeb  w  zakresie  pomocy  społecznej  w  załączonym 
sprawozdaniu.

Radny  Wojciech  Kwiatkowski  przypomniał,  że  na  posiedzeniu  Komisji  Mienia 
Komunalnego, Prawa i Porządku pytał o liczbę osób wyjeżdżających za granicę.

Kierownik  sekcji  pracy  socjalnej  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej   Bożena 
Piątek  powiedziała, że jest to około 50 rodzin ze środowiska, jakim zajmuje się MOPS i 
około 20 osób, które wyjechały za pracą do innych miast Polski. Są to dane z ankiety, jaką  
zrobiliśmy  wśród naszych pracowników socjalnych.

Przewodniczący  Komisji  Dariusz  Wasilewski  –  jak  układa  się  współpraca  MOPS  z 



organizacjami pozarządowymi?
Kierownik  sekcji  pracy  socjalnej  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej   Bożena 

Piątek – współpracujemy z MONAR MARKOT oraz Caritas Diecezji  Ełckiej  w zakresie 
pomocy osobom bezdomnych, Bankiem BGŻ, wysyłamy dzieci na kolonie.

Przewodniczący Komisji Dariusz Wasilewski – organizowana jest aktywizacja dla osób 
niezaradnych życiowo – ile osób po takim szkoleniu znajduje pracę?

Kierownik  sekcji  pracy  socjalnej  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej   Bożena 
Piątek – w projekcie „Jutro idę do pracy” w ubiegłym roku wzięło udział 180 osób, w tym 
roku 100 osób. Po zakończeniu 11 osób znalazło pracę. Często te osoby wyjeżdżają za 
granicę. Współpracujemy tutaj z Powiatowym Urzędem Pracy, Giełdą Pracy, CIS.
Komisja  zapoznała  się  ze  sprawozdaniem  z  działalności  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej w Ełku za 2011 rok, nie wniesiono uwag.  

Do punktu  4 - go 
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  omówienia  i  zaopiniowania  projektów  uchwał 

związanych merytorycznie z pracą Komisji.
1) Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2012-2027, który zawiera zmianę:
1) w załączniku nr 1:
  - korekta dochodów, wydatków i przychodów w 2012 roku - zgodnie z projektem uchwały 
w sprawie zmian w budżecie, 
 - zmniejszenie nadwyżki budżetowej o kwotę 477 665 zł.
 - przeniesienie wydatków bieżących w wysokości 552 240 zł do wydatków majątkowych 
oraz dochodów bieżących do dochodów majątkowych w wysokości  524 628 zł w związku 
ze zmianą realizacji projektu: „Rozwój turystyki aktywnej płaszczyzną polsko  – rosyjskiej 
współpracy” w 2013 roku. 
2) w załączniku nr 2:
 - korekta prognozy długi i spłat zobowiązań na lata 2012-2027 zgodnie z załącznikiem 
nr 1,
 3) w załączniku nr 3:
-  korekta  przedsięwzięć,  projektów  realizowanych  z  udziałem  środków UE  zgodnie  z 
załącznikiem nr 4 do uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2012r.  

2) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
Miasta Ełku na 2012 rok. Proponowane zmiany obejmują:
I. w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział 
Strategii Rozwoju
Projekt „Wspólne działania szansą na sukces – inwestuj w Polsce Wschodniej” z budżetu 
Miasta Ełku”
Zmiany polegają na wykreśleniu zadania „Wspólne działania szansą na sukces – inwestuj 
w Polsce Wschodniej” z budżetu Miasta Ełku”, które miało być realizowane w roku 2012.

Projekt polegający na promocji inwestycyjnej polski wschodniej miał być realizowany w 
partnerstwie z miastem Elblągiem, Suwałkami, i Zambrowem. Projekt został złożony do 
Programu  Operacyjnego  Rozwój  Polski  Wschodniej,  przeszedł  pozytywnie  ocenę 
merytoryczną, znalazł się na liście projektów rekomendowanych do podpisania umowy o 
dofinansowanie, jednak ze względu na brak środków finansowych (zbyt mała alokacja na 
dofinansowanie  wszystkich  projektów  rekomendowanych)   w  danym  konkursie  nie 
otrzymał wsparcia. W związku z powyższym projekt nie będzie realizowany w bieżącym 
roku.  



Projekt „Rozwój turystyki aktywnej płaszczyzną polsko-rosyjskiej współpracy”
Gmina Miasto Ełk  przystąpiła  do partnerskiego projektu pt.  „Rozwój  turystyki  aktywnej 
płaszczyzną polsko-rosyjskiej  współpracy”.  Jednym z zadań projektu jest wybudowanie 
parku linowego wraz z przynależną infrastrukturą. W związku z tym, że inwestycja polegać 
będzie na wybudowaniu infrastruktury, a nie jej zakupie jak było pierwotnie zaplanowane, 
uzasadnionym jest przeniesienie wydatków z zakupów materiałów i usług na inwestycję 
w 2012 i 2013 roku. Powyższa zmiana nie powoduje wzrostu wydatków na inwestycji.     
II) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Mienia 
Komunalnego 
1. Zwiększenie o kwotę 199 500 zł wydatków w dziale 700 rozdział 70095 § 4270 
z przeznaczeniem:
- 80 000 zł   na wykonanie izolacji  przeciwwilgociowej  ścian fundamentowych budynku 
przy ul. Mickiewicza 38A,
- 9 500 zł na wymianę przęseł  ogrodzeniowych i  naprawę ogrodzenia od strony ulicy 
nieruchomości przy ulicy Piłsudskiego 10,
- 65 000 zł na wykonanie remontu 10 mieszkań (pustostanów) celem ponownego 
ich zasiedlenia,
- 25 000 zł na odrestaurowanie i montaż stolarki balkonowej  w budynku zabytkowym 
przy ulicy Armii Krajowej 25, których właścicielem jest gmina. W roku bieżącym Wspólnota 
Mieszkaniowa będzie przeprowadzała remont elewacji.
- 20 000 zł na  wykonanie docieplenia szczytu budynku przy ulicy Orzeszkowej 18.
Wydatki zostaną sfinansowane wolnym środkami.
2. Zwiększenie wydatków w dziale 600 rozdział 60016 § 4270 o kwotę  50 480 zł, ma na 
celu zapewnienie bezpieczeństwa pieszych użytkowników dróg.  
Szacunkowe koszty związane z realizacją remontu chodników:
- ul. Wojska Polskiego – 23 000 zł 
- ul. Rzemieślnicza –  1 500 zł 
- ul. Suwalska  - 25 980 zł
Zmniejszenie  wydatków  z  dziale  600  rozdział  60017  §  4270  w  kwocie  100  000  zł 
z przeniesieniem na utworzenie nowego zadania inwestycyjnego.
Zwiększenie wydatków w dziale 600 rozdział 60017 § 6050 o kwotę  150 000 zł, ma na 
celu zapewnienie środków na sfinansowanie inwestycji w zakresie  „Przebudowa ciągów 
pieszych w kwartale Magazynowa – Wawelska ”. 
III) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział 
Polityki Społecznej 
1. W związku z otrzymaną decyzją Nr FK 36/2012 z dnia 25.04.2012 r. oraz decyzją 
Nr  FK  45/2012  z  dnia  2.05.2012  r.  Wojewody  Warmińsko  –  Mazurskiego,  zmiany 
dochodów 
i  wydatków dotyczą MOPS, w zakresie:
I. Zadań zleconych:
- zwiększenie dochodów w rozdziale 85195 § 2010 o kwotę  900 zł – z przeznaczeniem 
na  pokrycie  kosztów  wydawania  decyzji  w  sprawie  świadczeniobiorców  innych  niż 
ubezpieczeni.
- zwiększenie wydatków w rozdziale 85195 § 4210 o kwotę 900 zł – z przeznaczeniem na 
zakup materiałów biurowych. 
II. Zadań własnych:
 -  zwiększenie  dochodów  w  rozdziale  85214  §  2030  o  kwotę  94  619  zł  – 
z przeznaczeniem na wypłatę zasiłków okresowych – dział  852 rozdział 85214 § 3110 
wydatków.
 -  zwiększenie  dochodów  w  rozdziale  85295  §  2030  o  kwotę  125  965  zł  – 
z  przeznaczeniem na  wypłatę  zasiłków celowych  dotyczących  programu wieloletniego 



„Pomoc państwa w zakresie dożywiania – dział 852 rozdział 85295 § 3110 wydatków.
2. Zwiększenie planu wydatków w rozdziale 85219 § 4260 o kwotę 15 000 zł,
Środki  przeznaczone  zostaną  na  zwiększenie  budżetu  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej  w  Ełku,  celem pokrycia  kosztów związanych  z  utrzymaniem dodatkowego 
lokalu (prąd, woda,  centralne ogrzewanie. Lokal znajduje się w Ełku przy ul. Piłsudskiego 
8 i jest niezbędny do poprawy warunków lokalowych Ośrodka. 
3. Zmniejszenie  wydatków  w  rozdziale  85204  §  2320  o  kwotę  –   13  900,00   zł,  
zaplanowanych  na  dotacje  celową  na  zadania  bieżące  dla  Powiatu  realizowane  na 
podstawie  porozumień  (umów)  między  j.  s.  t.  oraz  zwiększeniu  plan  wydatków   w 
rozdziale 85204 § 4300 o kwotę –   13 900,00  zł z przeznaczeniem na zakup usług § 
4300
IV) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział 
Świadczeń Rodzinnych i Funduszu Alimentacyjnego
Zmiana wysokości dotacji celowej decyzją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego z dnia 25 
kwietnia  2012r.  nr  FK 36/2012  na realizację  zadań  zleconych  z  zakresu administracji 
rządowej  na rok 2012.  Wojewoda Warmińsko-Mazurski  zmniejszył  dotację  o kwotę  94 
619zł w rozdziale 85212 przeznaczoną na świadczenia rodzinne.
V) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Biuro Współpracy 
z Organizacjami Pozarządowymi
W związku z wykorzystaniem środków na dotacje celowe z budżetu miasta w ramach I  
naboru Otwartego Konkursu Ofert '2012 i zabezpieczeniem środków na nierozstrzygnięte 
konkursy dla organizacji pozarządowych, zachodzi konieczność korekty planu wydatków 
zaplanowanych na realizację zadań samorządu miasta Ełku w 2012 r, tj:
Zmniejsza się plan na zadania z zakresu:
- turystyki (dział 630, rozdział 63003) o kwotę 1 800 zł
- bezpieczeństwa publicznego (dział 754, rozdział 75495) o kwotę 1 800 zł
- polityki społecznej (dział 853, rozdział 85395) o kwotę 62 000 zł
-  edukacyjnej  opieki  wychowawczej  – placówki  wychowania pozaszkolnego (dział  854, 
rozdział 85407) o kwotę 19 000 zł
- kultury i ochrony dziedzictwa narodowego (dział 921, rozdział 92195) o kwotę 9 000 zł
- kultury fizycznej i sportu (dział 926, rozdział 92695) o kwotę 18 000 zł
Zwiększa się plan na zadania z zakresu:
- turystyki (dział 630, rozdział 63003) o kwotę 1 800 zł
- bezpieczeństwa publicznego (dział 754, rozdział 75495) o kwotę 1 800 zł
- oświaty i wychowania (dział 801, rozdział 80195) o kwotę 26 000 zł
- ochrony i promocji zdrowia (dział 851, rozdział 85195) o kwotę 25 000 zł.
- pomocy społecznej (dział 852, rozdział 85295) o kwotę 20 000 zł
-  edukacyjnej  opieki  wychowawczej  – placówki  wychowania pozaszkolnego (dział  854, 
rozdział 85407) o kwotę 10 000 zł
- kultury i ochrony dziedzictwa narodowego (dział 921, rozdział 92195) o kwotę 9 000 zł
- kultury fizycznej i sportu (dział 926, rozdział 92695) o kwotę 18 000 zł

Powyższe  zwiększenia  pokryte  są  z  zadań,  w  których  środki  nie  zostały 
wykorzystane.  Zmiany  te  nie  spowodują  zwiększenia  wydatków  budżetowych 
przeznaczonych  na  realizacje  zadań  samorządu  miasta  Ełku   w  ramach  Otwartego 
Konkursu Ofert' 2012.
VI) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Promocji, 
Sportu i Kultury
1. Zwiększenie planu wydatków budżetowych MOSiR na 2012 rok o kwotę 71 000 zł 
w rozdziale 92695 (Kultura fizyczna - Pozostała działalność) oraz dokonanie zmian 



w dotychczasowym planie finansowym jednostki. Zwiększenie wydatków budżetowych 
podyktowane jest koniecznością zabezpieczenia środków finansowych na organizację 
imprez masowych i sportowych ujętych w aktualnie przyjętym kalendarzu imprez. W 
pierwszej wersji kalendarza imprez na 2012 rok, który stanowił podstawę do ustalenia 
kwot w planie finansowym nie zostały zaplanowane następujące imprezy:
- „Mistrzostwa Polski w Kolarstwie Przełajowym” 
- II Mazurska Gala Sportów Walki” 
- „Strefa Kibica” 
- „Noc na Promenadzie” 
- „Air Show” 
Nowe  imprezy  zapewne  wzbudzą  zainteresowanie  nie  tylko  wśród  ełczan,  ale  także 
mieszkańców okolicznych powiatów i województw. 
Pozostałe środki w kwocie 90 000 zł zostaną wygospodarowane przez MOSiR w ramach 
zmian w dotychczasowym planie wydatków jednostki.
Pozostałe zmiany w planie finansowym w celu urealnienia potrzeb jednostki:
Rozdział 92604 (Instytucje kultury fizycznej) - zmniejszenie planu o 90.000 zł, w tym:
§ 4040 – dodatkowe wynagrodzenie roczne – zmniejszenie o 6 750 zł.
- dostosowanie planu do wykonania (wypłata nastąpiła w styczniu 2012) § 4260 – zakup 
energii – zmniejszenie o 103 300 zł.
- w X 2011 roku zaplanowano zużycie energii na lodowisku w oparciu o moc urządzeń 
zainstalowanych w obiekcie. Faktyczne zużycie za okres I – III 2012 okazało się znacznie 
niższe - wyniosło 24 560 zł.
§ 6050 – wydatki inwestycyjne jednostki budżetowej – zmniejszenie o 40 000 zł.
-  jednostka planuje wykonanie w tym roku budżetowym tylko projektu i  ewentualnego 
przetargu na wykonanie  monitoringu na stadionie,  a  pozostałe  środki  przeznaczyć  na 
zakup  samochodu.
§ 6060 – wydatki na zakupy inwestycyjne jednostki budżetowej – zwiększenie o 40 000 zł.
- konieczność zakupu nowego samochodu. Aktualnie używany samochód marki citroen 
xsara (otrzymany od Urzędu Miasta w roku 2008) jest już maksymalnie wyeksploatowany, 
zagraża  bezpieczeństwu  ruchu  drogowego  i  wymaga  kosztownych  remontów  (2011r- 
9 000 zł, 2012 – 3 620 zł).
§ 4170 – wynagrodzenia bezosobowe (umowy zlecenia) – zwiększenie o 10 000 zł.
- konieczność wykonania okresowego badania technicznego torów na EKW 
§ 4430 – różne opłaty i podatki – zwiększenie o 5 000 zł.
- środki na ubezpieczenie budynków i urządzeń technicznych, które zostały przekazane 
jednostce w styczniu 2012 w ramach rozliczenia inwestycji na stadionie.
§ 4480 – podatek od nieruchomości – zwiększenie o 5 050 zł.
-  uaktualnienie  potrzeb  zgodnie  ze  złożoną  w  styczniu  2012  roku  deklaracją  DN-1. 
W chwili  tworzenia planu nie znane były wysokości stawek podatku od nieruchomości  
(uchwała nr XIV.128.2011 z dnia 14 grudnia 2011r).

Rozdział 92695 (Pozostała działalność) - łącznie zwiększa się o kwotę 161 000 zł – 
poprawka zgłoszona przez  Skarbnika Miasta Jarosława Wróbla.
Zmiany w poszczególnych paragrafach spowodowane są organizacją dodatkowych w/w 
imprez. 
§ 4170 – wynagrodzenia bezosobowe (umowy zlecenia) – zwiększenie o 5 000 zł.
§ 4210 – zakup materiałów i wyposażenia - zwiększenie o 29 500 zł.
§ 4280 – zakup usług zdrowotnych – zwiększenie o 500 zł.
§ 4300 – zakup pozostałych usług – 131 000zł.
§ 4430 – różne opłaty i podatki – zwiększenie o 3 000 zł.
§ 3040 – nagrody o charakterze szczególnym nie zaliczane do wynagrodzeń – 
zmniejszenie o 8 000 zł.
- środki te zostały zaplanowane na nagrody pieniężne w IV Ogólnopolskim Turnieju Tańca 



Towarzyskiego ale w trakcie organizacji imprezy zostały zamienione na nagrody 
rzeczowe.
2.  Zwiększenie wydatków w dziale 926 rozdział  92695 o kwotę 60 000 zł.  Utworzenie 
zadania w ramach działu Kultura fizyczna i sport, pozostała działalność § 4210 i 4300 
pn. „Mini – Euro”.  Zadanie przewiduje udział  drużyny z miast partnerskich, planowane 
uczestnictwo 100 osób.
VII) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Zespół Inwestycji
• „Zagospodarowanie terenów komunalnych” dział 600, rozdział 60016 § 6050  
• W związku z planowanym wykonaniem Placu zabaw przy budynkach Wojska Polskiego 

4 i 6 zwiększa się wydatki ze środków własnych w roku 2012 o kwotę + 200 000 PLN.
•  „Projekt prawoskrętu z ulicy Mickiewicza w ulicę Piłsudskiego” dział 600 rozdz. 60016

§ 6050. Wprowadzenie do budżetu Miasta na 2012 rok nowego tytułu inwestycyjnego, 
w ramach którego wykonany będzie projekt prawoskrętu z ulicy Mickiewicza w ulicę 
Piłsudskiego i przeznaczenie na ten cel kwoty + 50 000 PLN.

• „Budowa sieci  szerokopasmowej aglomeracji  Miasta Ełku” dział  600 rozdz. 60095 § 
6059  Zwiększa się wydatki ze środków własnych o kwotę + 25 000 PLN na wykonanie 
przyłącza od linii magistralnej przy Szpitalu Wojskowym do komina PEC.

Zwiększenie wydatków na w/w zadania w kwocie ogólnej + 275 000 PLN proponuje się 
pokryć z wolnych środków.
VIII) w zakresie pozostałych zmian:
1. Zwiększa się dochody budżetu tytułu otrzymanej dywidendy – dział 710 rozdział 71095 
§ 0740 w wysokości 200 000 zł. 
2. Zmniejsza się nadwyżka budżetowa o kwotę 477 665 zł. 
3. Zwiększa się wolne środki, które zostaną przeznaczone na spłatę wcześniej 
zaciągniętych zobowiązań o kwotę do kwoty 447 905 zł.  
Wywiązała się dyskusja.

Radny  Wojciech  Kwiatkowski  zwrócił  się  z  prośbą,  aby  przed  przystąpieniem  do 
wykonania prawoskrętu z ulicy Mickiewicza w ul.  Piłsudskiego wykonać pomiary ruchu 
drogowego,  czy rzeczywiście  ten  prawoskręt  będzie  potrzebny.  Jest  to  również  ściśle 
powiązane z koniecznością wykonania lewoskrętu w ul.  3-go Maja (jadąc od strony ul. 
Dąbrowskiego).

Naczelnik Wydziału MK Andrzej Semeńczuk – istniejący lewoskręt jest już wydłużony 
do granic możliwości. Po to jest ten kawałek „martwego pola” by można było bezpiecznie 
wyjechać z ul. Małeckich. Temat jest oczywiście do przeanalizowania, prosi zatem, aby 
rozstrzygniecie zostawić projektantowi, który będzie sporządzał projekt.

Radny Bogusław Wisowaty – skąd taki pośpiech, aby rozkopywać ponownie niedawno 
remontowaną ulicę? Czy nie można tej inwestycji przesunąć o rok?

Wyjaśnień w tej kwestii udzielił Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz – koncepcja 
wykonania prawoskrętu była 7 lata temu, zabrakło wtedy środków finansowych. Niedawno 
odbyło  się  spotkanie  z  prezesami  korporacji  taksówkarzy,  którzy  prosili  o  rozważanie 
koncepcji, stąd tez propozycja do radnych, by wykonać projekt prawoskrętu.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  –  proceduralnie  nie  jest 
konieczne wykonanie badań, by stwierdzić, że nasilenie ruchu w mieście jest bardzo duże 
i  wykonanie  tego  prawoskrętu  jest  potrzebne.  W  momencie,  gdy  była  wykonywana 
przebudowa tego odcinak ul. Mickiewicza apelował do ówczesnego Prezydenta Miasta o 
wykonanie prawoskrętu. Wyjaśniono wtedy, że jest to inwestycja dotowana ze środków 
zewnętrznych. 

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  wersji  jest  tutaj  kilka,  była  też  mowa  o 
studzience telekomunikacji.  Na pewno ten prawoskręt jest potrzebny i powinien zostać 
wykonany. Przydałby się również lewoskręt na więcej samochodów.

Radny Ireneusz Dzienisiewicz – przebudowa ciągów ul. Magazynowa-Wawelska – jaki 
zakres?



Naczelnik  Wydziału  Mienia  Komunalnego  Andrzej  Semeńczuk  –  ciąg  do  ulicy 
Magazynowej,  wzdłuż  ulicy  Wawelskiej,  plus  skwerek  wymaga  przebudowy.  Na  tym 
skwerku chcemy urządzić plac zabaw plus dojazdy wzdłuż garaży.

Radny  Tomasz  Przekop  poinformował,  że  Komisja  Turystyki,  Sportu  i  Rekreacji 
wnioskowała, by ze zmian w budżecie miasta wykreślić kwotę 43 tys zł na organizację 
imprezy Air Show, do momentu, gdy będzie więcej danych odnośnie tej imprezy.

Prezydent  Miasta  Tomasz  Andrukiewicz  –  chcemy tą  imprezą  wpisać  się  w jedno 
z większych wydarzeń. Impreza odbyłaby się w piątek 3 sierpnia – piknik na promenadzie, 
gdzie  można  by  obserwować  przeloty  samolotów  nad  jeziorem  Ełckim.  Obyłyby  się 
również  pokazy  i  konkursy  dla  dzieci  modeli  latających,  a  w  godz.  17-18  pokazy 
samolotów. Z tych 43 tys. opłacamy paliwo, pilotów. Wstępny projekt roboczy przekażemy 
radnym.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do zaopiniowania  omówionych wyżej  projektów uchwał, 
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych. Zadanie będzie wykonywane w roku przyszłym, w 
tym roku projekt.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali  
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta 
Ełku na lata 2012-2027. 
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym; 7 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 3 
głosach  „wstrzymujących”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian 
w budżecie miasta Ełku na 2012 rok.

3) Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie przejęcia od 
Wojewody Warmińsko – Mazurskiego zadań należących do zakresu administracji rządowej 
dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych znajdujących się na terenie Gminy 
Miasto  Ełk  oraz  upoważnienia  Prezydenta  Miasta  Ełku  do  zawarcia  Porozumienia 
określającego zakres obowiązków stron oraz odpłatność za wykonywane czynności.
Wpłynęło pismo z Warmińsko-Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie w sprawie 
powierzenia prowadzenia zadań zleconych z zakresu administracji rządowej, dotyczących 
obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych wraz z propozycją przyznania dotacji 
w  kwocie  16.000  zł.  Pracami  konserwacyjno-porządkowymi  objęte  zostaną  obiekty 
cmentarnictwa wojennego z:
1) I  wojny  światowej  przy  ulicach:  Cmentarnej,  11  Listopada,  Kolejowej,  Pięknej  i 

Kościuszki,
2) II wojny światowej przy ulicy Cmentarnej.
Podjęcie  uchwały  w  tej  kwestii  i  przesłanie  jej  do  Warmińsko-Mazurskiego  Urzędu 
Wojewódzkiego jest podstawą podpisania Porozumienia i przekazania kwoty dotacji  na 
realizację tego zadania.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali  
pozytywnie projekt uchwały w sprawie przejęcia od Wojewody Warmińsko – Mazurskiego 
zadań należących  do zakresu administracji  rządowej  dotyczących  utrzymania  grobów i 
cmentarzy wojennych znajdujących się na terenie Gminy Miasto Ełk oraz upoważnienia 
Prezydenta Miasta Ełku do zawarcia Porozumienia określającego zakres obowiązków stron 
oraz odpłatność za wykonywane czynności.

4) Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański  omówił projekt uchwały  zmieniający uchwałę 
Nr XXIX/290/08 Rady Miasta Ełku z dnia 25 listopada 2008 roku w sprawie przyjęcia 
„Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Ełku na lata 2008 – 2018”. 

Zgodnie z Uchwałą Nr XXIX/290/08 Rady Miasta Ełku z dnia 25 listopada 2008 roku w 
sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Ełku na lata 



2008 –  2018”, skuteczność funkcjonowania przyjętej Strategii zależy od stałego 
monitoringu i ewaluacji. W wyniku prac związanych z oceną realizacji Strategii w 2011 r. 
pojawiła się propozycja wprowadzenia zmian, dotyczących mniejszości narodowych 
i etnicznych mieszkających na terenie miasta Ełku. Zmiany spowodowane są 
koniecznością realizacji zadań związanych z: 
- poprawą jakości życia ełckich Romów,
- wyrównywaniem szans edukacyjnych dzieci romskich, 
- podnoszeniem kwalifikacji zawodowych Romów,
- integracją ełckich Romów ze społecznością lokalną. 
 Do realizacji ww. zadań planuje się wykorzystywanie środków zewnętrznych.

Zgodnie z zapisami w rozdziale V „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 
Miasta Ełku na lata 2008 –  2018”  dotyczącymi  dokonywania  monitoringu  i  ewaulacji 
Strategii,  rocznej  oceny  dokonuje  Zespół  ds. Opracowania Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych Miasta Ełku na lata 2008 –  2018. Od stycznia br.  w Urzędzie 
Miasta  Ełku  funkcjonuje  Wydział  Polityki  Społecznej,  który  dokonuje  również  bieżącej 
oceny realizacji polityki społecznej na terenie Ełku. W związku z powyższym zasadnym 
jest wprowadzenie w treści Strategii zmiany podmiotu dokonującego jej rocznej oceny. 

Wydział  Polityki  Społecznej  Urzędu Miasta Ełku raz w roku oceniać będzie poziom 
wdrażania poszczególnych celów i kierunków działań na podstawie danych posiadanych 
przez Wydział oraz uzyskanych od instytucji i organizacji realizujących politykę społeczną 
w naszym mieście.   W związku z powyższym proszę o wprowadzenie do porządku obrad 
najbliższej sesji Rady Miasta Ełku projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIX/290/08 
Rady  Miasta  Ełku  z  dnia  25  listopada  2008  roku  w  sprawie  przyjęcia  „Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Ełku na lata 2008 – 2018”.

Radny  Wojciech  Kwiatkowski  –  podane  w  tabeli  informacje   dotyczące  liczby 
przedstawicieli  danych grup mniejszościowych w województwie warmińsko-mazurskim i 
Polsce pochodzą z 2002 roku – czy nie posiadamy danych dotyczących naszego miasta?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – grupa romska w naszym mieście jest bardzo 
dynamiczna. Trudno uzyskać takie dane.

Radny Wojciech Kwiatkowski – a pozostałe narodowości?
Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej  Irena Podlecka -  jeśli  chodzi  o  mniejszości 

narodowe to nawet GUS nie dysponuje takimi danymi. Podane informacje są z 2002 roku. 
Może,  gdy  pojawią  się  informacje  z  ostatniego  Narodowego  Spisu  Powszechnego 
będziemy  mogli  zaktualizować  informację  podaną  w  tabelce.  Taki  raport  z  realizacji  
przedłożymy w przyszłym roku.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 9 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym;  9 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XXIX/290/08 Rady Miasta Ełku z dnia 
25  listopada  2008  roku  w  sprawie  przyjęcia  „Strategii  Rozwiązywania  Problemów 
Społecznych Miasta Ełku na lata 2008 – 2018”. 

5)  Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  zmiany  uchwały  w  sprawie 
udzielenia  dotacji  w  2012  roku  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty 
budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków  usytuowanych  na  terenie 
Miasta Ełku.

W dniu 17 maja br odbyło się posiedzenie Komisji Konkursowej ds. oceny wniosków w 
sprawie  udzielenia  dotacji  z  budżetu  Miasta  Ełku  na  prace  konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanym do rejestru zabytków na 
terenie Miasta Ełku. W związku z pismem p. Piotra Basiewicza dot. chęci przyjęcia dotacji 
oraz  propozycji  zmniejszenia  zakresu  prac,  które  wpłynęło  30  kwietnia  2012  r.  do 



tutejszego urzędu, Komisja Konkursowa zebrała się w celu ponownego przeanalizowania 
wniosku  dotacyjnego  oraz  nowego  harmonogramu  rzeczowo  –  finansowego.  Komisja 
rekomendowała  przyznanie  dotacji  w  wysokości  15 000  zł  na  refundację  kosztów 
poniesionych  na  badania  archeologiczne  wykonane  w  2011  roku.  Koszt  badań  w 
wysokości  60 790,11  zł  wykazano  w  harmonogramie  rzeczowo  –  finansowym  z  dnia 
16.03.2012 r. stanowiącym załączniki do wniosku nr 5/SR/2012 z dnia 16.03.2012 r. o 
przyznanie dotacji z budżetu Miasta Ełku. 
Na powyższy cel w 2012 roku w budżecie Miasta Ełku zabezpieczono środki finansowe w 
wysokości 300 000 zł (Dział 921, rozdział 92120, Paragraf 2720).

Radny  Bogusław  Wisowaty  powiedział,  że  ma  odrębne  zdanie.  Miasto  nie  ma 
obowiązku przyznawania dotacji na tego typu działania. Trochę źle został skonstruowany 
regulamin  uchwały  przyznający  środki  na  remonty  zabytków.  Lepiej  by  te  pozostałe 
pieniądze zostały przyznane na remonty zasobów komunalnych.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – oczywiście, że nie mamy takiego obowiązku, 
chcemy jednak wspierać i pomagać tam, gdzie są działania mające znaczenie dla poprawy 
wyglądu  miasta.  Prace  archeologiczne  również  są  ważne.  Przez  to  poznajemy  lepiej 
przeszłość historyczną Ełku.

Szczegółowych  wyjaśnień  w  kwestii  dotacji  udzieliła  Naczelnik  Wydziału  Strategii  i 
Rozwoju  Renata  Samełko  –  z  rozmowy  telefonicznej  z  Panem  Basiewiczem  była 
sporządzona notatka. Pan Basiewicz następnie wystąpił na piśmie z prośbą o zmniejszenia 
zakresu prac i chęci przyjęcia dotacji.

Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 10 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym; 1 głosem „za” przy 9 głosach „przeciw” i  0 
głosach „wstrzymujących”zaopiniowali negatywnie projekt uchwały  w sprawie  udzielenia 
dotacji  w 2012 roku na prace konserwatorskie,  restauratorskie i  roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków usytuowanych na terenie Miasta Ełku.

6) Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie stypendiów, 
nagród i  wyróżnień sportowych przyznawanych w dziedzinie  kultury fizycznej  –  zmiany 
podyktowane są ustaleniami podjętymi podczas posiedzenia Rady Sportu przy Prezydencie 
Miasta Ełku oraz zmianą przepisów prawnych w zakresie sportu. Ustawa z dnia 29 lipca o 
sporcie kwalifikowanym oraz ustawa z dnia 18 stycznia 1996r. O kulturze fizycznej zostały 
uchylone. W ich miejsce podjęta została ustawa z dnia 25 czerwca 2010 r. o sporcie. Są 
dwie poprawki zgłoszone do treści projektu uchwały:
− jedna zgłoszona przez Komisję Oświaty, Kultury i Rodziny – dot. części zmiany zapisu w 

regulaminie w § 6. pkt. 7 ppkt 1)” zawodnik uczestniczy w rozgrywkach na poziomie 
rozgrywkowym zgodnie z § 5 pkt. 2 ppkt 3. ligi krajowej,....”

− druga przez Komisję Turystyki, Sportu i Rekreacji - dot. zmiany zapisu w regulaminie w § 
2 pkt. 2 ppkt 2)” „trzech przedstawicieli Rady Miasta Ełku wybieranych spośród radnych.”

Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali  
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  stypendiów,  nagród  i  wyróżnień  sportowych 
przyznawanych w dziedzinie kultury fizycznej wraz z poprawkami.

7) Przewodniczący Komisji Dariusz Wasilewski zwrócił się, aby w ramach innych projektów 
uchwał  będące  w porządku  sesji  Rady Miasta  zaplanowanej  na  dzień  29  maja  2012r 
omówić projekt uchwały  w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie dyrektora Miejskiego 
Przedszkola „Słoneczna Ósemka” w Ełku.



Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  -  Pani  Celina  Radziwon  pismem  z  dnia 
31.03.2012 r. przesłanym do Ministerstwa Edukacji Narodowej złożyła skargę na działanie 
Dyrektora  Miejskiego  Przedszkola  „Słoneczna  Ósemka”  w  Ełku.  Skarżąca  zarzuca 
niezgodne z prawem utrudnianie posyłania dziecka do przedszkola /wyłącznie/w godzinach 
nie  podlegających  opłacie,  wybitnie  instrumentalne  traktowanie  dzieci  przez  pryzmat 
pozyskiwania na przedszkole środków finansowych z zewnątrz, nie interesując się  dobrem 
podległych jej wychowanków i ich sytuacją rodzinną.
W  trosce  o  dobro  dziecka, Dyrektor  przedszkola  nawiązywał  kontakt   z  Powiatowym 
Centrum Pomocy Rodzinie  w Ełku.  W piśmie  skierowanym do Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Ełku, Dyrektor przedszkola informował o braku zainteresowania ze 
strony rodziny zastępczej funkcjonowaniem dziecka w przedszkolu. W okresie od czerwca 
2011 r.   do  24.01.2012 r.  mimo próśb Dyrektora przedszkola,  Pani  C.  Radziwon  nie 
kontaktowała  się  z  przedszkolem. Pani  Radziwon zalega z  opłatami  za  przedszkole  w 
wysokości 1040 zł plus odsetki karne.
Proponujemy uznać skargę za bezzasadną.
Komisja zapoznała się z projektem uchwały  w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie 
dyrektora Miejskiego Przedszkola „Słoneczna Ósemka” w Ełku.

8) Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie  rozszerzenia 
granic Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej,  Podstrefa Ełk o tereny Miasta Ełku - 
miasto Ełk wystąpiło z prośbą do Prezesa Zarządu SSSE S.A.  w Suwałkach o włączenie 
terenów Techno-Parku  w  Ełku  oraz  przy  ul.  Krzemowej  do  podsterfy  Suwalskiej  Stefy 
Ekonomicznej. Zgodnie z pismem SSSE S.A. nr BS 064/44/2012, które wpłynęło do Urzędu 
Miasta Ełku w dniu 22 maja 2012 roku, należy przygotować w tym celu dokumentację, 
gdzie jednym z załączników jest Uchwała Rady Miasta w przedmiotowej sprawie.

Budowa  Miejskiej  Strefy  Rozwoju  „Techno-Park”  w  Ełku  ma  na  celu  stworzenie 
warunków  umożliwiających  prowadzenie  działalności,  głównie  w  zakresie  wdrażania 
nowych technologii  w takich dziadzinach jak: IT,  elektryczna i elektroniczna, wzornictwo 
przemysłowe, ochrona środowiska, odnawialne źródła energii, technologie multimedialne, 
drzewna i innych.

Tereny inwestycyjne  są  przeznaczone  do  sprzedaży lub  dzierżawy przedsiębiorcom 
prowadzącym  działalność,  która  nie  jest  szkodliwa  dla  środowiska.  Tereny  posiadają 
aktualne plany zagospodarowania przestrzennego i są przygotowane do natychmiastowego 
rozpoczęcia procesu inwestycyjnego. 
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 10 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie   rozszerzenia granic Suwalskiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej, Podstrefa Ełk o tereny Miasta Ełku 

9) Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami  Marta 
Herbszt omówiła  projekt  uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowej  niezabudowanej  w  drodze  darowizny  –  nieruchomość  darowana  jest  z 
przeznaczeniem  na  cel  publiczny  związany  z  utrzymaniem  oraz  wykonywaniem  robót 
budowlanych zrealizowanej obwodnicy miasta Ełku. - szczegóły w uzasadnieniu do projektu 
uchwały.
Radny  Wojciech  Kwiatkowski  –  przy  realizacji  obwodnicy  wycinano  drzewostan,  co  z 
opłatami?

Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami  Marta 
Herbszt  - na ten rok jest to kwota 76.120 zł.

Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz – do tej pory łącznie zapłaciliśmy około 400 tys. 
zł za wycinkę drzew. Opłaty będą ponoszone do końca 2014 roku. Wykonaną obwodnice 



przejmie GDDKiA miasto natomiast: ul. Łukaszewicza, Kajki, 11-Listopada, i Suwalską. Jest 
pilna konieczność wykonania przynajmniej części remontu ul. Suwalskiej. Frezowana ma 
być  ulica  Grajewska,  która  podobno  wymagała  pilniejszego  remontu  niż  ul.  Suwalska. 
Będziemy rozmawiali w tej sprawie z GDDKiA.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 10 radnych.
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 
niezabudowanej w drodze darowizny. 

Do punktu  5- go 
 Prezydent  Miasta  Tomasz  Andrukiewicz  omówił  informację  na  temat  środków 

finansowych otrzymanych ze źródeł zewnętrznych z tym z funduszy Unii Europejskiej oraz 
przygotowanych  projektach  i  perspektywach  pozyskania  środków  zewnętrznych  – 
informacja  w  załączeniu  do  protokołu.  Kończy  się  realizacja  zadań  ze  środków 
Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i  Mazury.  Są jeszcze środki  finansowe 
przewidziane  na  realizacje  inwestycji  informatycznych.  W  tym  analizowanym  okresie 
zakończyliśmy 41 projektów, w tym 31 inwestycyjnych i 10 nieinwestycyjnych „miękkich”. 
W realizacji jest 21 projektów. Jeśli chodzi o projekty planowane do złożenia są one na 
etapie  opracowania  i  dokładne  kwoty  będą  znane  w  momencie  ogłoszenia  konkursu. 
Przygotowaniem i  koordynacją projektów zajmuje się  Wydział  Strategii  i  Rozwoju, który 
również wspomaga nasze inne jednostki miasta. Nie startujemy we wszystkich konkursach. 
Interesują  nas  bardziej  konkretne  przedsięwzięcia.  Jeśli  chodzi  o  lata  kolejne,  projekt 
budżetu Unii Europejskiej przewiduje, że do Polski trafi około 100 mln euro. Trwają prace 
nad budowaniem Strategii Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Ma być mniej pieniędzy 
na drogi i oświatę.
Preferowane będą takie działania jak:
− odnawialne źródła energii,
− nowe technologie (informatyzacja w danych obszarach),
− parki technologiczne i wsparcie dla biznesu,
− duże korytarze transportowe.
Będziemy  korzystać  również  ze  środków  z  programów  transgranicznych  oraz 
Norweskiego  Mechanizmu  Finansowego.  Nad  wszystkimi  działaniami  czuwa  Wydział 
Strategii i Rozwoju.

Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko omówiła  następnie  procesy 
związane z utrzymaniem trwałości projektu.

Radny Ireneusz Dzienisiewicz zwrócił uwagę, że w długoletniej prognozie finansowej 
na lata 2012-2027w inwestycjach od roku 2014 pojawia się ciąg zer. Planowany wskaźnik 
długu w 2012 roku będzie wynosił  41,37%. Powinniśmy mieć świadomość, że nie będzie 
nas  stać  na wszystkie  działania.  Proponowałby opracować  taką  nieoficjalną  prognozę 
budżetu, by na niej pracować pod kątem naszych możliwości finansowych dokładania do 
pieniędzy unijnych. Powinniśmy dopasowywać się do kwot a nie kwoty do działań.

Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz – jeśli chodzi o lata kolejne, w budżecie miasta 
znajdą się inwestycje priorytetowe. Dopuszczalny dług to 60%.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Michał  Tyszkiewicz  powiedział,  iż  docenia  pracę 
Wydziału Strategii i Rozwoju. Czy zdarzają się zwroty dotacji czy odsetek?

Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko – nie było takich sytuacji, jeśli 
chodzi  o  zwroty  dotacji.  Monitorujemy  na  bieżąco  trwałość  projektu.  Nie  widzimy 
zagrożenia  w  utrzymaniu  wskaźników  rezultatów  naszych  projektów.  Są  składane 
sprawozdania i nie ma takiego zagrożenia.

Radny Wojciech Kwiatkowski powiedział, że również chciałby docenić pracę Wydziału 
Strategii  i  Rozwoju  oraz  innych  współpracujących  Wydziałów.  Trwają  prace  nad 



aktualizacją Strategii Województwa Warmińsko-Mazurskiego i Pan Prezydent będzie miał 
prawo  wnoszenia  wniosków i  uwag  do  tego  dokumentu.  Jest  wiele  elementów,  które 
należałoby  uzupełnić  –  prosiłby  zatem  o  informację,  jak  przebiegają  prace  nad  tym 
dokumentem.

Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz powiedział, że proponowałby na 13 czerwca 
na godz. 10.30 posiedzenie Komisji.

Przewodniczący Rady Miasta Stefan Węgłowski  – czy w nowej  prognozie środków 
unijnych  znajdą  się  pieniądze  na  modernizację  komunikacji  miejskiej,  w  kierunku 
tworzenie linii trolejbusowych, są informację, że będę duże pieniądze na takie działania.

Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz – będziemy, jako samorządy zwracać się do 
Marszałka o środki na rozwój transportu miejskiego w tym obszarze ochrony środowiska, 
łącznie z nowymi technologiami.

Radny  Wojciech  Kwiatkowski  –  dobrym  rozwiązaniem  jest  wprowadzenie  gazu 
ziemnego, jaki potencjalnego zasilania transportu miejskiego.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  trudno  teraz  snuć  bardziej  konkretne 
prognozy nie  mając  informacji,  jakie  może  być  dofinansowanie.  Na  pewno trzeba  się 
dobrze przygotować, również wspólnie z samorządami sąsiednimi w kierunku projektów 
sieciowych.

Przewodniczący Komisji Dariusz Wasilewski – ul. Bora Komorowskiego – jaki zakres 
realizacji? Tam jest bardzo duży  ruch uliczny.

Prezes Zespołu Inwestycji sp. z o.o. Halina Bender – projekty są wykonane na cały 
zakres. Są szanse na wykonanie odcinka łączącego z drogą nadrzędną, przyległego do 
obwodnicy.
Komisja zapoznała się z informacją na temat środków finansowych otrzymanych ze źródeł 
zewnętrznych  z  tym  z  funduszy  Unii  Europejskiej  oraz  przygotowanych  projektach 
i perspektywach pozyskania środków zewnętrznych – nie wniesiono uwag.

Do punktu  6 - go 
 Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz omówił informację nt. funkcjonowania Gminy 

Miasta  Ełku  w  Stowarzyszeniach  i  Związkach  oraz  wypełniania  porozumień  i  umów 
partnerskich – informacja w załączeniu do protokołu.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  –  Stowarzyszenie 
„SZESNASTKA”  -  jakie  są  postępy prac  nad   wyremontowaniem i  przebudową  drogi 
nr 16, w czym pomaga to Stowarzyszenie? 

Prezydent  Miasta  Tomasz  Andrukiewicz  –  członkiem  tego  stowarzyszenia  jest 
Włodzimierz Szelążek – Etatowy Członek Zarządu Powiatu  Stowarzyszenie Szesnastka 
skupia ludzi  chcących lobbować na rzecz wyremontowania i  przebudowy drogi  nr  16. 
Zdobycie pieniędzy na jej modernizację nie jest łatwe z kilku powodów. 
Po  pierwsze  -  szesnastka  nie  jest  wśród  głównych  tras  europejskich,  więc  trudno  o 
pieniądze  z  funduszy  centralnych,  z  drugiej  strony  nie  chce  jej  finansować  zarząd 
województwa,  bo jest  to trasa krajowa. Problemem jest też to,  że na wielu odcinkach 
szesnastka  przebiega  przez  tereny  chronione  programem Natura  2000.  Może  to  być 
nawet  kilkadziesiąt  kilometrów,  zwłaszcza  na  wschód  od  Mrągowa.  Na  remont  drogi 
potrzeba  około  3  miliardów  złotych.  Stowarzyszenie  powstało  z  inicjatywy  rektora 
Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego, Ryszarda Góreckiego. 

Radny  Tomasz  Przekop  –  czy  planujemy  wstępowanie  do  nowych  związków 
i stowarzyszeń?

Prezydent  Miasta  Tomasz  Andrukiewicz  –  chcemy  położyć  większy  nacisk  na 
Stowarzyszenie,  Miast i  Gmin  „EGO Kraina Bociana”.  Warto rozważać przynależność 
lobbując na rzecz konkretnych przedsięwzięć. Jeśli  pojawi się taka potrzeba będziemy 
radnych informować i prosić o zgodę.
Komisja  zapoznała  się  z  informacją  nt.  funkcjonowania  Gminy  Miasta  Ełku 



w Stowarzyszeniach i Związkach oraz wypełniania porozumień i umów partnerskich – nie 
wniesiono uwag.

Do punktu  7 - go 
Przewodniczący Komisji  Dariusz Wasilewski zwrócił  się z pytaniem – czy są jakieś 

uwagi i pytania do sprawozdania z wykonania budżetu miasta Ełku za 2011 rok?
Uwag i pytań nie było. Komisja czeka na opinię Komisji Rewizyjnej.

Do punktu  8 - go 
 Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Michał  Tyszkiewicz  –  jeśli  chodzi  o  wykonanie 

budżetu miasta za I kwartał 2012 roku – czy podane wysokości subwencji oraz podatku w 
dochodach miasta są już ostateczne?

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel – subwencja oświatowa jest niższa o 82 tys zł od 
planowanej. Natomiast dochód  z PIT, po przeszacowaniu budżetu państwa jest niższy o 
970 tys. zł.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  –  czy  nie  można  byłoby 
wykonać paru „bujaczków” na placu zabaw przy przedszkolu na ul. Toruńskiej?

Prezydenta Miasta Tomasz Andrukiewicz – wykonanie profesjonalnego placu zabaw to 
kwota około 100 tys. zł, natomiast parę „bujaczków” można teraz już postawić.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – chcielibyśmy w ramach projektu „Radosna 
szkoła”  wypełnić  te  przyszkolne  place  zabaw.  Co  roku  chcemy  również  zrealizować 
przynajmniej jeden plac zabaw przy przedszkolu.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
                       Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak            
                       Dariusz Wasilewski
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